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Akademický senát FSv ČVUT 

Zápis z 18. řádného zasedání Akademického senátu FSv v období 2020-22 
 

Termín: středa 14. 12. 2022 v 9:00 
Místo:  zasedací místnost B-169 
Přítomni: dle prezenční listiny 
 
Doc. Pazderka zahájil zasedání AS FSv, přivítal přítomné a seznámil je s programem zasedání. 
 
Program jednání: 
 
1. Kontrola zápisu ze 17. zasedání AS FSv ze dne 26.10. 2022 
2. Informace děkana (prof. Máca) 
3. Podmínky pro přijetí ke studiu v magisterských studijních programech (prod. prof. 
Pešková) 
4. Pedagogické rady studijních programů (prod. prof. Pešková) 
5. Informace o průběhu voleb (Dr. Mikeš) 
6. Diskuze k volbám - zhodnocení (Bc. Váňa) 
7. Výstupy ze společného zasedání Ped. a Eko. komise (doc. Jíra, prod. prof. Patzák) 
8. Informace o anketě (Dr. Dočkal) 
9. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. Holan, Bc. Váňa) 
10. Různé 
11. Závěrečné slovo děkana ke konci funkčního období AS FSv 
12. Vánoční přípitek 
 
1. Kontrola zápisu ze 17. zasedání AS FSv ze dne 26. 10. 2022 
 
K zápisu nebyly připomínky, zápis byl schválen. 
 
2. Informace děkana (prof. Máca) 
 
Děkan prof. Máca pogratuloval znovuzvoleným senátorům a senátorkám, neúspěšné podpořil 
v účasti v příštích volbách. Následně pan děkan hovořil o akreditaci studijních programů. 
Z oblasti vědy a výzkumu zmínil zejména projekt OP JAK (Ph.D Infra), program na podporu 
doktorských programů a Národní centrum kompetence.  
Z oblasti investic byla zmíněna situace ohledně rekonstrukce budovy B. Situaci lze shrnout 
slovy „máme stavební povolení, nemáme zatím všechny finance“. V současnosti je snaha 
rektora uzavřít písemnou dohodu mezi děkany o financování rekonstrukce budovy B. Dále je 
řešeno financování skrze Státní fond životního prostředí. Byla zmíněna i problematika 
dislokace místností v objektu A a D v souvislosti s dočasným nouzovým režimem fakulty 
během rekonstrukce budovy B (celá bude mimo provoz).  
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Následně děkan prof. Máca představil ostatní plánované investiční akce ČVUT, jako například 
dostavba budovy na Jugoslávských partyzánů (sídlo FIT, VIC, datová úložiště) nebo nové 
prostory pro Kloknerův ústav. 
 
Dále děkan krátce zmínil následující témata: 

• Vznik nadačního fondu ČVUT, z jehož úroků/výnosů by byla financována věda 
(komunikováno na kolegiu rektora) 

• Uvést do života systém hodnocení kvality, zajistit bezproblémový chod VIC ČVUT  

• Děkanům se nelíbí otálení při výběru/vypsání výběrového řízení na pozici kvestora 

• Děkan prof. Máca má přání zlepšit na úrovni ČVUT pozici aplikovaného výzkumu při 
rozdělování finančních prostředků 

• Nutná podpora CIPSu a ELSY v neklidné a nelehké době 

• Válka na Ukrajině – děkan zmínil vstřícné kroky vůči ukrajinským studentům, 
poskytnutí ubytovacích kapacit SUZ, ale i umožnění pokračování studia ruským a 
běloruským studentům 

• Rozpočet v roce 2023 – pozitivní prvotní informace, na vysoké školy by mělo být 
alokováno o 2,5 mld více jak v roce 2022, ČVUT dostane adekvátní podíl. 

 
K informacím děkana nebyly žádné dotazy. 
 
3. Podmínky pro přijetí ke studiu v magisterských studijních programech (prod. prof. 
Pešková) 
 
Prod. prof. Pešková představila senátorům dokument, který byl projednán na zasedání 
pedagogické komise 30.11. Dokument byl dán senátorům k dispozici na senátním sharepointu. 
Prod. prof Pešková informovala, že se nebude otevírat v anglickém jazyce program Inteligentní 
budovy (změna oproti dokumentu na sharepointu), důvodem je nedostatečné personální 
pokrytí na participujících fakultách (FS a FEL). 
 
Doc. Jíra informoval o jednání Pedagogické komise dne 30.11., kde byl dokument projednán. 
Komise doporučuje dokument ke schválení. 
 
Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu v magisterských studijních programech pro 
akademický rok 2023/24. 
 
pro: 21| proti: 0 | zdržel se: 0 |nehlasoval: 0 (z 21 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
4. Pedagogické rady studijních programů (prod. prof. Pešková) 
 
Prod. prof. Pešková představila návrh pedagogických rad studijních programů, jejichž členové 
jsou dle Hodnocení kvality studijních programů i zástupci studentů. 
 
Bc. Váňa přečetl navržené studenty do rad studijních programů (návrh SKAS). 
 
Doc. Jíra informoval o jednání Pedagogické komise dne 30.11., kde byl dokument projednán.  
V rámci diskuse prof. Cajthaml vznesl dotaz na situaci, kdy student ukončí studium. Prof. 
Pešková dotaz zodpověděla. 
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Hlasování o usnesení: 
AS FSv schválil navržené studenty do rad studijních programů. 
 
pro: 21| proti: 0 | zdržel se: 0 |nehlasoval: 0 (z 21 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
5. Informace o průběhu voleb (Dr. Mikeš) 
 
Předseda volení komise Dr. Mikeš informoval o průběhu voleb. Ve svém zhodnocení zmínil 
zejména: 

• Průběh voleb se zásadně nelišil od volby minulé, přestože systém byl zcela odlišný 

• Prezentace kandidátů – nebyla možnost využít atrium, jelikož bylo dlouhodobě 
zabrané dvěma výstavami. Dle Dr. Mikeše bylo zvolené místo v 2. patře vhodné, na 
základě pozorování lze říci, že „prvním patrem se spěchá, druhým patrem se prochází“. 
Dr. Mikeš by se nebránil, aby stejné místo bylo pro prezentaci využito i pro příští volby. 

• Po prvním dni voleb byla nízká volební účast. Po sepsání hromadného emailu 
v průběhu voleb se situace zlepšila. Volební účast ve volbě elektronické byla velice 
blízká volbě fyzické (volební účast akademických pracovníků cca 60%, u studentů cca 
30%. 

• Nevýhoda el. systému – odlišná volební účast při volbách do AS ČVUT a AS FSv (rozdíly 
však byly malé) 

• Volby proběhly hladce, kultivovaně, bez osobních antipatií, stížností 

• Celkové hodnocení – průběh byl bezproblémový, byť jsou na příští volby již teď 
vymyšlené drobné úpravy a vylepšení. 

 
6. Diskuze k volbám - zhodnocení (Bc. Váňa) 
 
Bc. Váňa zahájil diskusi k průběhu voleb a položil dotazy (odpovídal Dr. Mikeš): 
 

1) Proč byla jména do aplikace zadávána VICem, nikoliv volební komisí 
 
S obsluhou programu byly jisté problémy, systém občas kolaboval/padal. Přenos 
studentských seznamů do volebních databází není záležitost amatérská, ale práce 
s databázemi je záležitostí odbornou. 
Tajemník Dr. Matějka informace doplnil, zhodnotil, že ideální aplikace zdaleka není. 
 
2) Z jakého důvodu byl termín podávání kandidátek vyhlášen tak, že v den ohlášení 

zároveň bylo otevřeno podávání kandidátek? 
 

Z hlediska manažerského je lepší email přečíst, vytisknout, přihlášku vyplnit, odevzdat. 
 
3) Proč není možné kandidátku podávat online, je nutný tisk a osobní odevzdání. 
 
Eliminace problému nedoručení emailu. Dr. Mikeš zmínil možnost přihlásit se pomocí 
emailu ve výjimečných případech, například při pobytu v zahraničí. Tato přihláška by byla 
schválena volební komisí. Problém – neobdržení emailu. Dále byly diskutovány další 
možnosti přihlašování, například datová schránka, přihlašovací políčko součást volební 
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aplikace, zaškrtávací políčko v Usermapu/KOSu. V diskusi vznesla doc. Vašková dotaz na 
grafickou podobu přihlášky. 
 
4) Dotazy položené Bc. Váňou k PR oddělení byly zodpovězeny online, jelikož se vedoucí 

PR nemohla dostavit z pracovních důvodů na zasedání senátu. 
 

V obecné diskusi Bc. Váňa poděkoval Ing. Holanovi za velké úsilí pří vývoji a zejména testování 
volební aplikace. 
Doc. Jíra vznesl dotaz na implementaci volebního systému FSv (přepočítávání hlasů) do volební 
aplikace. Dr. Mikeš informoval o neduhách při zpracování výsledků voleb. Bc Váňa informoval, 
že tato problematika je součástí aktuálního řešení chyb. Předseda AS FSv doc. Pazderka 
informoval, že AS FSv byl ujištěn v červnu prorektorem Dr. Holým, že specifické zpracování 
výsledků pro AS FSv bude ve volební aplikaci implementováno. 
Prof. Cajthaml přednesl rozčarování, že ČVUT jako excelentní pracoviště nedokáže zprovoznit 
jednoduchou volební aplikaci. Za vzor byla dána Masarykova univerzita. 
 
Své příspěvky dále přednesli prof. Vejmelková, prof. Bittnar a prof. Máca, který poděkoval 
předsedovi volební komise Dr. Mikešovi a uznal, že volby i s těmito nedostatky volební 
aplikace byly výrazný posun kupředu. 
 
7. Výstupy ze společného zasedání Ped. a Eko. komise (doc. Jíra, prod. prof. Patzák) 
 
Předseda Ped. komise doc. Jíra a prod. prof. Patzák informovali o výstupech ze společného 
zasedání Pedagogické a Ekonomické komise konané dne 30.11. 
 
Body zmíněné doc. Jírou (ve zkratce): Rozpočtový výhled na rok 2023, energie, situace 
ekonomického oddělení, kontrola DKRVO, účetní a rozpočtové změny, průběžná informace 
ekonomických dat pro potřeby senátu (tabulka bude poskytnuta skrze sharepoint). Program 
digitalizace ve stavebnictví (komentován prof. Bittnarem). 
Tajemník FSv Dr. Matějka shrnul problematiku DKRVO. 
 
V rámci ekonomické komise byla řešena témata ohledně Hodnocení studentu doktorského 
studia (dále jen HSDS) a situace ohledně stipendií. O této problematice hovořil proděkan prof. 
Patzák. 
 
Doc. Jíra přednesl výsledky ze společného zasedání pedagogické a ekonomické komise. 
 
Hlasování o usnesení: 
 
AS FSv dává podnět vedení fakulty stavební: 

• zachovat systém vyplácení mimořádného stipendia na základě hodnocení HSDS; 

• finanční prostředky hledat v rozpočtu fakulty. Představa komise je cca 1,5 mil Kč/rok, 
aby byla zachována současná úroveň mimořádných stipendií; 

• pro výplatu mimořádného stipendia nastavit minimální bodovou hodnotu, jako 
průměrný bodový zisk v aktuálním hodnocení; 

• jako minimální hodnotu pro plnění studijních podmínek komise navrhuje zvýšit 
hodnotu ze současných 10 bodů na 15 bodů. 

 

pro: 18| proti: 0 | zdržel se: 2 |nehlasoval: 0 (z 20 přítomných senátorů) 
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Usnesení bylo přijato. 
 
8. Informace o anketě (Dr. Dočkal) 
 
Dr. Dočkal informoval o Anketě hodnocení studia. 
 
Do diskuse se zapojili doc. Vašková a doc. Jíra, kteří rozporovali dlouhé období pro možnost 
reagovat ze strany zaměstnanců. Dále se do diskuze připojila Bc. Ptáčková, Bc. Váňa, prof. 
Vejmelková, prof. Wald, a Ing. arch. Kučera. 
 
Doc. Pazderka poděkoval Dr. Dočkalovi za péči a starost o anketu. 
Podněty z diskuse byly předány Dr. Dočkalovi. 
 
9. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. Holan, Bc. Váňa) 
 
Zástupci FSv v AS ČVUT (prof. Wald, Bc. Váňa) informovali o činnosti AS ČVUT a jednotlivých 
komisí. 
 
Prof. Wald informoval o Strategickém záměru ČVUT, o změnách ve Studentské grantové 
soutěži, o stavu studentských kolejí (SUZ započne rekonstrukci bloku 12) a plánu stěhování 
rektora do prostorů Betlémské kaple. 
 
Bc. Váňa informoval o výběrových řízeních na neobsazené pozice, které nebyly vypsány. 
Informoval rovněž o pozici kvestora. Dále Bc. Váňa informoval o průběhu rekonstrukce 
Bubenečské koleje. Stav rekonstrukce je neuspokojivý. Na AS ČVUT bude řešen úvěr na 
rekonstrukce dalších kolejí ve správě SUZ. 
 
Ing. arch. Kučera vznesl dotaz na změny v soutěži SGS. Dle prof. Walda jsou změny formálního 
charakteru. 
 
10. Různé 
 
Předseda AS FSv doc. Pazderka poděkoval prof. Evě Vejmelkové za organizaci večerního 
posezení senátorů a předal jí slovo. Prof. Vejmelková znovu pozvala senátory do restaurace 
Na Kotlářce, ale vyjádřila mírné rozhořčení nad senátory, kteří v anketě nereagovali. 
 
Prof. Bittnar navrhl, aby PR oddělení propagovalo více doc. Foglara, jelikož je ředitelem stavby 
aktuálně jedné z největších mostních staveb (Pirna, Německo). Prof. Wald informoval, že 
stavbu mostu v Pirně má katedra (K134) pod kontrolou a na stavbu jsou pořádány exkurze. 
 
Dále prof. Wald poprosil předsedy komisí o součinnost při tvorbě zprávy o činnosti AS FSv za 
rok 2022. 
 
Doc. Jíra vznesl dotaz směřující na tajemníka Dr. Matějku, zdali by mohla vzniknout iniciativa 
při digitalizaci při vyplácení stipendií studentům. Dr. Matějka zcela chápe potřebu digitalizace. 
V rámci digitalizace vznikne pravděpodobně v průběhu roku 2023 podpisová kniha, která 
umožní podepisovat elektronicky dokumenty na úrovni ČVUT. V oblasti digitalizace stipendií 
se dějí pokroky a doba se posouvá. V diskusi pokračovali Bc. Váňa a proděkanka prof. Pešková, 
která hovořila o posunech a pokrocích v digitalizaci v oblasti pedagogiky. Proděkan prof. 
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Patzák informoval o systému využívaném na ČVUT FEL, ale dle proděkanů je systém zastaralý 
a je vhodnější investovat do společného nového systému. 
 
Prof. Cajthaml navrhl zveřejnění jmen nejlepších doktorandů dle hodnocení na webu fakulty. 
Proděkan prof. Patzák souhlasil. 
 
11. Závěrečné slovo děkana ke konci funkčního období AS FSv 
 
Děkan prof. Máca na závěr funkčního období AS FSv (2020 – 2022) poděkoval za spolupráci a 
vyzdvihl hlavní oblasti, ve kterých byl senát aktivní a co se senátu povedlo, včetně zvolení 
děkana. 
 
Na závěr si vzal slovo předseda AS FSv doc. Pazderka, který rovněž zhodnotil práci senátu 
v průběhu celého funkčního období.  
 
12. Vánoční přípitek 
 
Od 17:00 v Restauraci Na Kotlářce se uskutečnilo neformální setkání senátorů. 
 
 
 

doc. Ing. Jiří Pazderka, Ph.D. 
předseda AS FSv ČVUT 

 
Zapsal: 
Ing. Roman Chylík 


